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P r o t o k ó ł  Nr XXVIII/17 
z sesji Rady Gminy Skoroszyce 

z dnia 31 marca 2017 r.  
 
 

   Przewodniczący Rady Gminy Skoroszyce Henryk Sokołowski w obecności 14 
radnych (w sesji nie uczestniczyła radna Aurelia Juśkiewicz)) otworzył obrady, 
przywitał wszystkich zebranych, przedstawił porządek obrad i zapytał czy są inne 
propozycje do porządku obrad. 
 
p. Wójt B. Dybczak – poprosiła o zdjęcie z porządku obrad pkt 10 dot. zmiany 
nazwy ulic na terenie obrębu Sidzina i Chróścina. W projekcie uchwały są zapisy nie 
wystarczająco jednoznaczne, dlatego należy je doprecyzować. 
 
Przew. – poddał wniosek pod glosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”  
 
Zatem porządek obrad został przyjęty w następując ej kolejności: 
 
1. Otwarcie obrad. 
2. Przyjęcie protokołu z poprzedniej sesji. 
3. Interpelacje radnych. 
4. Informacja z pracy Wójta za okres od poprzedniej  sesji. 
5. Podjęcie uchwały w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2017 rok. 
6. Podjęcie uchwały w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej z oddziałem 

przedszkolnym     w Makowicach w celu utworzenia Filii Szkoły Podstawowej      
z klasami I-III i oddziału przedszkolnego Zespołu Szkolno – Przedszkolnego Szkoły 
Podstawowej  w Sidzinie. 

7. Podjęcie uchwały w sprawie dostosowania sieci szkół podstawowych                  
i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego ustawą – Prawo 
oświatowe na okres  od 1 września 20017 r. do 31 sierpnia 2019 r. 

8. Podjęcie uchwały zmieniającej uchwałę w sprawie  Regulaminu utrzymania 
czystości          i porządku na terenie Gminy Skoroszyce. 

9. Podjęcie uchwały w sprawie przyjęcia programu opieki nad zwierzętami 
bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie Gminy 
Skoroszyce w 2017 r. 

10. Podjęcie  uchwały w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie umowy dzierżawy na 
okres kolejnych 3 lat. 

11. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia zmiany studium 
uwarunkowań   i kierunków zagospodarowania Gminy Skoroszyce. 

12. Podjęcie uchwały w sprawie przystąpienia do zmiany planu zagospodarowania 
przestrzennego dla części obrębu Chróścina. 

13. Roczne sprawozdanie z działalności i wykonania planu finansowego instytucji 
Kultury oraz  Biblioteki publicznej w Sidzinie.  

14. Odpowiedzi na interpelacje. 
15. Zapytania i wolne wnioski. 
16. Zakończenie sesji. 
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Ad 2 
 
Protokół z poprzedniej sesji został przyjęty jednogłośnie 14 głosami „za” bez 
odczytywania.  
 
Ad 3 
 
 I n t e r p e l a c j e    r a d n y c h: 
 

 
Radny Kaczmarczyk  
 
1)  sprawa przywiezienia gruzu na wysypisko w Chróścinie, czy można jeszcze 
przywozić, czy jest już sprawa całkowicie zamknięta ? 
 
Radna Słowiak  
 
1) prosi o jak najszybsze łatanie dziur w drogach, szczególnie chodzi   o drogę 
przez wieś Makowice nie można już normalnie jechać tą droga. 
 
Radny Winnik  
  

1) sprawa zjazdu z drogi gminnej w Mroczkowej koło Chruściel, 
2) również zjazd z drogi gminnej na gminną, 
3) zjazd z drogi gminnej na powiatową na zakręcie. 

 
Radny Jagusz  
 

1) ja również w sprawie dróg, szczególnie dziury powyskakiwały na drodze do 
żwirowni w Brzezinach, 

2) sprawa parkingu przy Urzędzie Gminy. Nadal jest za ciasno, nie wystarczają 
te dwa, może dałoby się jeszcze  odrobinę powiększyć. Dzisiaj 
zaparkowałem na trawie, bo już nie ma miejsca. 

 
Radna Fornalik  
 
1) również w sprawie naprawy dróg, najgorzej jest na  ul. Powstańców i Polnej 

 
Przew. – uważam, że w związku z tyloma interpelacjami w sprawie dróg w gminie 
należałoby je wszystkie przeglądnąć, nawet te, które nie były w tej chwili 
zgłoszone, 
 
p. Rudkowski – zostało to już zlecone, w najbliższych dniach zostanie dokonany 
przegląd. 
 
Ad 4 
 
Informacja p. Wójt z działalności za okres od ostatniej sesji. 
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Praca Wójta Gm. od 3.03.17 r.-31.03.17 r. 

Szanowni Państwo, P. Przewodniczący, Radni, Sołtysi, Pracownicy Samorządowi, 
mam przyjemność przedstawić Państwu sprawozdanie z działalności Wójta Gm.          
w czasie od ostatniej sesji po dziś dzień. 

7.03.17 r. 

Otrzymałam informacje dot. zastoisk wody w ciągu dr. pow. nr 1544, ul. Ogrodowa     
w Chróścinie. Służby liniowe Zakładu Utrzymania Dróg w Nysie dokonały 
wyczyszczenia studni ściekowych oraz powierzchni przy krawężniku dla swobodnego 
odpływu wody z jezdni. 

8.03.17 r. 

• Odbyły się konsultacje społeczne w sprawie zmian w Przestrzennym planie 
zagospodarowania terenu Makowic. 

• Podpisałam umowę dot. upowszechniania kultury fizycznej i sportu wśród 
mieszkańców Gm. Skoroszyce z Gm. Związkiem „Ludowe Kluby Sportowe” 
reprezentowanym przez Prezesa Zarządu Bogusława Marszałka i Zastępcę 
Prezesa Józefem Burym, dotacja 55 000 zł, termin 31.12 17 r. 

• Podpisałam umowę z firmą Marcina Dudy na wykonanie robót budowlanych 
polegających na remoncie korytarza i klatki schodowej w świetlicy wiejskiej      
w Giełczycach, termin 31.03.17 r., kwota 10 557,70 zł brutto. 

• Zawarłam umowę na montaż wiaty przystankowej w Chróścinie, wykonawca 
BIN spółka z o o, Aleksandrów Kujawski, termin 24.03.17 r., cena 4 600 zł. 

9.03.17 r. 

• Zleciłam wykonanie konserwacji wraz z wymianą filtrów centrali wentylacyjnej 
w sali sportowej w Skoroszycach, kwota 1 353,00 zł, termin 30.03.17 r., 
wykonawca P.P.U.H. BUDREM- BIS sp z o.o, Opole, Grunwaldzka 10. 

• Została opracowana Specyfikacja Istotnych Warunków Zamówienia                     
w postępowaniu w trybie przetargu nieograniczonego na wykonanie zadania 
inwest. pn. ”Przebudowa drogi gminnej ul. Szkolna w Chróścinie wraz                 
z parkingiem i włączeniem dróg przyległych”. 

10.03.17 r. 

• Odbyło się spotkanie NKJiG, na którym wręczono wyróżnienia w kliku 
kategoriach produktom lokalnym. Z naszej gminy takie wyróżnienie otrzymał 
produkt kulinarny łazanki wykonane przez KGW ‘Mak” w Makowicach,             
w kategorii impreza „Kiszenie kapusty – dzień integracji mieszkańców”                
i w kategorii turystyka, „pielgrzym i turysta w jednym”.Kościółek w Polu w m. 
Sidzina, więcej na facebooku Pow. Nyskiego i na facebooku Gm. Skoroszyce. 
Gm. reprezentował Z-ca Wójt B. Rudkowski. 

• Odbyło się spotkanie z sołtysami z okazji Dnia Sołtysa 
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14.03.17 r. 

Starostwo Pow. powiadomiło mnie, że pozytywnie został rozpatrzony nasz wniosek o 
przyznanie dotacji ze środków wspierających program „Odnowa wsi” równo po 1 000 
zł. I tak: 

1. Sołectwo Czarnolas na wyposażenie obiektu sportowego w zewnętrzna 
siłownię. 

2. Sołectwo Makowice na doposażenie placu zabaw na powietrzu. 

3. Sołectwo Sidzina na doposażenie placu zabaw na powietrzu. 

4. Sołectwo Skoroszyce na ogrodzenie placu zabaw na osiedlu. 

15.03.2017 r. 

• Odbył się Ogólnopolski Turniej Wiedzy Pożarniczej „ Młodzież zapobiega 
pożarom”, na eliminacje powiatowe zakwalifikowali się:  

I gr. wiekowa 

1. Jakub Kutllovici 

2. Kacper Hellebrandt 

II gr. wiekowa 

1. Jakub Tusz 

2. Bartosz Olbryt 

więcej na facebooku. 

• Nastąpiło rozstrzygniecie na „Odbiór i zagospodarowanie odpadów 
komunalnych z terenu Gm. Skoroszyce”. Kwota jaką zamawiający zamierza 
przeznaczyć na sfinansowanie zamówienia wynosi 1 802 983,00 zł brutto. 

Oferty złożyli: 

1. Firma EKOM, cena 1 774 797,75 zł, termin wykonania zamówienia 31.12.20 r. 

2. RMONDIS, cena 2 653 317,00 zł, termin wykonania zamówienia 31.12.20 r. 

Na podst. wymagań przedstawionych w SIWZ oraz określonych w ustawie Prawo 
zamówień publicznych oferty wykonawców otrzymały następujące punktowanie: 

EKOM- 99 pkt, 

REMONDIS- 80,13 pkt.  
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Zatem przechodzi firma EKOM. 

• Skierowałam wniosek do Wojewody Opolskiego o przekazanie dotacji celowej 
na postępowanie w sprawie zwrotu producentom rolnym podatku akcyzowego 
zawartego w cenie oleju napędowego do produkcji rolnej i jego wypłatę. 
Wnioskowana kwota: 440 852,46 zł w tym na pokrycie kosztów związanych z 
postępowaniem 8 644, 17 zł i z przeznaczeniem do wypłaty 432 208,29 zł. 
Łączna kwota limitu zwrotu podatku przysługująca producentom rolnym to 
582 296,40 zł. 

16.03.17 r. 

Inwestor planuje w Chróścinie Nyskiej, dz nr 570/2 wybudować zakład produkcji 
opakowań z tworzyw sztucznych. W związku z powyższym niezbędna jest zmiana        
w studium i planie zagospodarowania przestrzennego. Inwestycja zakłada budowę 
hali produkcyjnej 60m na 100m oraz niezbędnej infrastruktury pomocniczej typu 
place składowe, drogi, obiekty pomocnicze. Realizacja spowoduje wzrost potencjału 
gminy w zakresie zatrudnienia na lokalnym rynku pracy oraz przychody gminy            
z tytułu podatku do nieruchomości. 

18.03.17 r. 

GOK zorganizował spotkanie integracyjne kobiet z naszej gminy, w którym to 
spotkaniu miałam zaszczyt uczestniczyć, dziękuję za zaproszenie. 

21.03.17 r. 

• Podpisałam umowę z wyk. p. A. Jagieło na kontrolę okresową (pięcioletnią) 
obiektu mostowego w Skoroszycach pomiędzy dr o nr ewid. 701/2 i 701/1, 
termin 28.04.17 r. cena 450,00 zł 

• Odbyło się posiedzenie Komisji Budżetowej. 

• Wojewoda Opolski powiadomił o wszczęciu postępowania w sprawie wydania 
decyzji o pozwolenie na budowę kanalizacji sanitarnej w Sidzinie, działki nr 
818, 338/1, 328/1, 183. Chodzi o przejście siecią kanalizacyjną pod drogą 
krajową nr 46. 

22.01.17 r. 

• Odbyło się posiedzenie Kom. Rol. 

23.01.17 r. 

• Podpisałam umowę z Zakładem Kominiarskim (M. Gajewski) na 
przeprowadzanie kontroli stanu tech. urządzeń kominowych w świetlicach 
wiejskich i remizach na terenie Gm. Skoroszyce, opłata roczna 1 800,00 zł plus 
VAT 

• Odbyło się posiedzenie Kom. Oświatowej. 

24.03.17 r. 
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• Wojewoda Opolski decyzją zatwierdził projekt budowlany i udzielił pozwolenia 
na budowę kanalizacji sanitarnej dla Sidziny i Giełczyc- przejście siecią pod dr 
kraj nr 46. 

• Uczestniczyłam w zebraniu członków Gm. Spółki Wodnej. 

27.03.17 r. 

Nastąpiło otwarcie ofert na zadanie pn. ”Przebudowa dr gminnej ul. Szkolnej                
w Chróścinie wraz z parkingiem i włączeniem dróg przyległych”. Przystąpiło                 
5 oferentów: 

1. Technical Solutions z Kędzierzyna- Koźle- cena brutto 1 682 604,47 zł. 

2. STRABAG z Wrocławia, cena brutto 1 488 740,66 zł. 

3. Spółdzielnia „SUR PRÓSZKÓW” z Prószkowa- cena brutto 1 832 895,64 zł. 

4. PHU TRANSKOM Robert Białdyga z Ujazdu- cena brutto 1 832 123,63 zł. 

5. Konsorcjum: Ryszard Biela Transport Towarowy i Przedsiębiorstwo 
Budowlane BIEL BUD Mariusz Biela, Sidzina, 1 428 404,03 zł. 

Na mocy kryterium cenowego najlepsza oferta to Konsorcjum Ryszard Biela 
Transport Towarowy i BIEL BUD M. Biela. Oferta jest o 41% niższa od wartości 
zamówienia (rażąco niska- badanie). Ale zaraz jest z podobnie niska ceną firma            
z Wrocławia STRABAG. 

28.03.17 r. 

Spotkałam się z Wojewodą Opolskim w sprawach: 

1. Programu rządowego na wsparcie 50% przebudowy ul. Szkolnej w Chróścinie. 

2. Dofinansowania działalności Gm. Spółki Wodnej. 

3. Wsparcia w kwestii budowy sygnalizacji świetlnej w m. Sidzina.  

29.03.17 r. 

• Opolski Woj. Konserw. Zabytków powiadomił, że po rozpatrzeniu wniosku 
Wójta Gm. Skoroszyce z 8.03.17 r. w sprawie ponownego uzgodnienia 
miejscowego pl. zagospodarowania przestrzennego wsi Brzeziny odmawia 
uzgodnienia pod względem konserwatorskim tekstu i rysunku miejscowego 
planu. Na to postanowienie służy zażalenie do Ministra Kultury i Dziedzictwa 
Narodowego w Warszawie za pośrednictwem Opolskiego Woj. Konserwatora 
Zabytków. Porozumiałam się z Opolską Woj. Konserwator Zabytków, 
zapraszając na sesję i do szerokiej współpracy. Będziemy się odwoływać, 
złożymy zażalenie, bo nie ma innej drogi formalnej. Op. Woj. Kon. Zab. 
zapewniła, że jest możliwość w trybie odwoławczym, aby Opol. Woj. Kon. Zab. 
zbadał sytuację dokonując oględzin w terenie, co uczyni.  
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• Na ofertę „Wykonania przeglądów tech. rocznych obiektów budowlanych 
będących własnością Gm. Skoroszyce odpowiedziało 17 oferentów. 
Uwzględniając ofertę cenową najlepsza oferta to Koncept Centrum 
Inżynierskie J. Jackowska- Nowicka z Wrocławia, cena 2 218,92 zł brutto. 

• Spotkałam się z Poseł na Sejm VIII kadencji K. Czocharą w sprawie ul. 
Szkolnej w Chróścinie, sygnalizacji świetlnej na dr. kraj. w Sidzinie i innych 
ważkich kwestiach dot. poprawy jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

• Nastąpiło otwarcie ofert na „Budowę dr. dojazdowej do os. Zacisze- etap 1.” 
Ofertę złożyła tylko jedna firma- BUDBIS z Konradowej, cena 121 343,29 zł. 
Przyjęta została kwota wartości szacunkowej 104 012,45 zł netto, kosztorys 
wykonała firma ARTERIA w Nysie w marcu 2017 r. W budżecie 
zarezerwowano 110 000 zł, dlatego podjęłam decyzję o zawieszeniu 
rozstrzygnięcia przetargu. 

• Spotkałam się z dyr. Zarządu Dróg Pow. A. Jagieło w sprawie: 

1. Nawierzchni na dr. pow. w Gm. Skoroszyce. 

2. Poboczy przy dr. Skoroszyce- Sidzina. 

3. Chodników przy dr. pow.- dbałość o stan tech. 

4. Ścinki poboczy przy dr . pow. 

5. Muru- ogrodzenia wokół kościoła w m. Czarnolas i wysepek spowalniających 
przy dr. pow. w m. Czarnolas. 

30.03.17 r. 

Otrzymałam odp. na złożoną ofertę opracowania dok. tech. przebudowy ul. 
Radziechowskiej w Sidzinie. Firma ARTERIA S. Celary, Z. Reguła- cena 35 670, 00 zł 
brutto. Niestety, ze względu na cenę, złożymy ofertę ponownie, z funduszu sołeckiego 
mamy 27 494,00 zł.  

Szanowna Rado, Państwo Sołtysi, dziękuję za współpracę, za wszelkie podpowiedzi      
i sugestie, te krytyczne także. Wiem, że służą one osiągnięciu celu, jakim jest poprawa 
jakości życia mieszkańców naszej gminy. 

 
W sprawie przedstawionego sprawozdania wypowiedzieli się: 
 
Radny Kaczmarczyk – szkoda, że p. Wojewoda nie odpowiedział pani dlaczego nie 
dostaliśmy dofinansowania do budowy drogi. Skoro urzędnik państwowy mówił, że 
dostaliśmy 500+ więc już nie mamy na co liczyć,  to tak nie powinno być. Przecież 
w innych dużych gminach dostają i 500+ i dofinansowanie, a tak urzędnik 
państwowy nie powinien mówić. 
Popieram panią w temacie poczekania na innych oferentów co do przetargu na ul. 
Zacisze, może za kilka tygodnie zgłosi się więcej firm, to i cena może być mniejsza. 
Jeżeli chodzi o wykonanie ulicy Szkolnej, chciałbym się dowiedzieć, czy czekamy 
również na innych oferentów, czy szukamy w budżecie środków na to zadanie, bo 
ta droga w Chróścinie jest straszna, 
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p. Wójt – to, co mogłam zrobić,  zrobiłam. Teraz pozostaje czekać na 
przeprowadzenie przetargów w  9 gminach, które otrzymały dofinansowanie i gdzie 
może się okazać, że zostaną, tak jak u nas środki po przetargach, wtedy być może 
otrzymamy choć część dofinansowania z tej rezerwy. Te gminy, które nie otrzymały 
dofinansowania znalazły się na kolejnych miejscach, więc my jesteśmy na tym 21 
miejscu, minus 9, być może się znajdziemy na liście dodatkowej. Inne gminy, które 
wcześniej znalazły się na listach, nie miały tak znacznej kwoty dofinansowania, jak 
my, 1 017 000 zł, np. Kamiennik nie otrzymał 150 000 zł, zatem ich tak to nie 
zabolało, jak nas. Poczekamy, zobaczymy, co będzie, na razie szukamy środków w 
budżecie. 
 
Radny Jagusz - jeśli wykonamy tę drogą ze swoich środków, to możemy oczekiwać, 
że wtedy otrzymamy dofinansowanie ? 
 
p. Wójt – nie byłam jeszcze w takiej sytuacji, mam nadzieję, że uda się tę sprawę 
dokończyć, tak jak była zaplanowana, czyli z dofinansowaniem, czas pokaże. 
 
Przew. RG – mieliśmy już takie sytuacje wcześniej, było już tak, że z oszczędności 
innych inwestycji w województwie, otrzymywaliśmy również dofinansowanie, 
 
p. Rudkowski -  gminy, które otrzymają dofinansowanie będą przeprowadzały 
przetargi w kwietniu, my mamy 30 dni od wyłonienia wykonawcy, na podpisanie 
umowy z wyłonionym wykonawcą, więc jest duża szansa na uzyskanie 
dofinansowania. 
 
p. Wójt – p. Wojewoda obiecał, że wystosowane zostaną pisma do gmin, żeby mieć 
wiedzę, kiedy te przetargi nastąpią i kiedy można spodziewać się rozstrzygnięć. 
 
Na tym zakończyła się dyskusja.  
 
Przewodniczący – przed przystąpieniem do realizacji kolejnego punktu z porządku 
obrad, przypomniał radnym o wypełnieniu i złożeniu oświadczeń majątkowych do 
końca kwietnia br. do biura Rady Gminy. Poprosił o rzetelność ich wypełnienia,        
w biurze Rady Gminy jest pismo z Urzędu Skarbowego, w którym są wpisane błędy                    
w poprzednich oświadczeniach, aby ich nie popełniać. 
 
Ad 5 
 
Przew. poprosił p. Skarbnik o wyjaśnienie zapisów, które pojawiły się przed sesją. 
 
p. Skarbnik – wiemy już, że nie otrzymamy dotacji w wysokości 1 017 000,00 zł 
(przynajmniej na ten czas) na dofinansowanie zadania na ul. Szkolną w Chróścinie, 
zatem musimy tę kwotę wycofać z budżetu po dochodach. Ażeby zadanie zaistniało 
w Chróścinie włączamy ze środków własnych pochodzących na kanalizację              
w Sidzinie, kwotę 165 000,00 zł pod potrzeby podpisania umowy z wyłonionym 
wykonawcą na drogę w Chróścinie.  Jesteśmy zobligowani terminem 30 dni od 
wyłonienia wykonawcy zadania. 
Takie działanie jest potrzebne, ponieważ wiemy również o tym, że jest możliwe 
dofinansowanie tego zadania, ale dopiero będzie to wiadome, gdy odbędą się 
przetargi na swoje zadania w tych gminach, które otrzymały dofinansowanie, 
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p. Wójt – chciałam państwu powiedzieć, jeszcze o perturbacjach                            
z dofinansowaniem z PROW na kanalizację sanitarną Giełczyce – Sidzina. Nic nie 
wskazywało na to,  że mielibyśmy tej dotacji nie otrzymać. 
Wiadomość o tym, że wokół naszego wniosku są pewne wątpliwości przekazał  mi    
p. Marszałek Konopka. Przekazał,  jakoby miały być w naszym projekcie pewne 
nieprawidłowości. Sprawę prowadzi p. Karaczan – dyrektor departamentu PROW, 
ten sam, który rozpatrywał nasze odwołania na  dotację na skate park w 
Chróścinie. Na potwierdzenie słów p. Marszałka Konopki, jeszcze w tym samym 
dniu otrzymałam pismo, w którym wskazano błędne, wg Urzędu Marszałkowskiego, 
sformułowania i wyliczenia  w naszym wniosku. Obecnie sprawy są wyjaśniane i 
formułowane odpowiedzi na zarzuty. My uważamy, że mamy rację i wszystko 
wykonaliśmy prawidłowo, ale dużo zależy od interpretacji i dobrej woli 
oceniających. 
 
p. Mecenas Dziadkiewicz – w tym piśmie, o którym mówi p. Wójt zarzuca się, że 
gmina zaprojektowała sieć kanalizacyjną niezgodnie z przepisami, czyli nie 
zaprojektowano przykanalików. Przykanalik  to jest odcinek do granicy 
nieruchomości, który jest zaprojektowany, a oni tego nie widzą i tu mamy jasność. 
Natomiast problem jest z przyłączem, który leży po stronie właściciela 
nieruchomości. Problem polega na tym, że definicja przyłącza                                
w przepisach  nie jest jednoznaczna, czy to jest ten odcinek w granicach 
nieruchomości,  bo z definicji wynika, że ten odcinek może być nawet krótszy, czy 
mielibyśmy się jeszcze dalej wpiąć z tym przyłączem, ale orzecznictwo wyjaśniło 
tę kwestię, że może być w graniach nieruchomości, więc, podsumowując, my 
mamy dobrze zaprojektowane, czyli do granicy, a przyłącze będzie należało do 
właściciela   nieruchomości. Problem polegał na tym, że oni nie widząc tego, co 
jest zaprojektowane, myśleli, że chcemy scedować wszystko, czyli przyłącza           
w terenie i poza terenem działki, na właścicieli. 
 
p. Wójt – ten dysonans wynikł zapewne też  z tego, że za pierwszym razem, kiedy 
wykonywana była pierwsza część tego zadania w 2015 r., to wówczas ze środków 
unijnych wykonaliśmy kolektor i przyłącza do pierwszej studzienki. Zdarzało się 
tak, że ta pierwsza studzienka była na podwórku właściciela, a on z własnych 
środków wykonywał przyłącze od studzienki do domu. Natomiast w tej chwili jest 
inaczej. Bo jest druga transza środków unijnych. W tym rozdaniu nie ma już 75% 
dofinansowania, tylko 63,63% i nie ma dofinansowania w takim samym wymiarze do 
tych przyłączy, więc my wykonujemy tylko sieć. Robimy to na podstawie 
dokumentacji sporządzonej przez pracownię projektową p. Bartochy w 2012 roku. 
Wtedy był zatwierdzony ten projekt.  Zawierał on dokumentację na całe zadanie, 
czyli całą Sidzinę i Giełczyce. Wykonuję właśnie kolejny etap tego, co zawierał  
projekt, a dokładnie  drugą część pierwszego etapu i wpisuję się w tę dotację 
unijną  na jaką jest możliwość uzyskania dofinansowania z PROW-u, czyli 
maksymalnie na kwotę 2 000 000,00 zł. Wchodzi w to jeszcze podciągnięcie nitki 
wodociągowej do przysiółka w Starym Grodkowie. Podsumowując to wszystko,  
wydaje się, że jesteśmy pod lupą w kontekście całej sprawy z dotacją unijną na 
skate park w Chróścinie.  Były z tym problemy i z tego co wiem,  nadal są 
problemy, bo nadal podwykonawca  się odwołuje do wszystkich możliwych 
instytucji, wręcz oskarżając wójta o  „wyłudzenie”  dotacji. Myślę więc, że to 
wszystko dotarło  również do dyrektora Departamentu   i tak to zinterpretowano 
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nasz projekt:  nie zauważono zaprojektowanych przykanalików, przyłączy. Ale 
sprawa jest wyjaśniana, pojedziemy, przedstawimy wszystko i na pewno 
poinformuję państwa szeroko na następnej sesji o tych działaniach.  
 
Przew. RG – ja tu ni widzę żadnego wyłudzenia pieniędzy na skate park                  
w Chróścinie, bo zadanie zostało zrealizowane, w moim mniemaniu wyłudzeniem 
byłoby nie wykonanie zadania. 
 
p. Wójt – w żaden sposób nie czuję się winna wyłudzeniu środków unijnych, ale 
podwykonawca szuka jakiejkolwiek drogi do odzyskania należnych mu pieniędzy,    
w moim mniemaniu nie tymi drogami, co powinien. 
 
Więcej dyskusji nie było, wobec czego przewodniczący przedstawił projekt uchwały 
i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 14 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/209/2017 w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 
2017 rok. 
 
Ad 6  
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący prze4dstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie. Przyjęto jednogłośnie 11 glosami „za”. 
W głosowaniu nie wzięli udział radni: Krzysztof Bryła, Jan Filas, Urszula Fornalik      
i Aurelia Juskiewicz. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/210/2017 w sprawie likwidacji Szkoły Podstawowej        
z oddziałem przedszkolnym w Makowicach w celu utworzenia Filii Szkoły 
Podstawowej z klasami I-III i oddziału przedszkolnego Zespołu Szkolno – 
Przedszkolnego Szkoły Podstawowej  w Sidzinie. 
 
Ad 7 
 
Projekt uchwały był również szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, 
pozytywnie zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił 
projekt uchwały i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/211/2017 w sprawie dostosowania sieci szkół 
podstawowych  i gimnazjów do nowego ustroju szkolnego, wprowadzonego 
ustawą – Prawo oświatowe na okres  od 1 września 20017 r. do 31 sierpnia 2019 
r. 
 
 
Ad 8 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały pod głosowa nie. Przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
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Podjęto uchwałę Nr XXVIII/212/2017 zmieniającą uchwałę w sprawie  
Regulaminu utrzymania czystości  i porządku na terenie Gminy Skoroszyce. 
 
 
Ad 9 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały. Został przyjęty jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/213/2017 w sprawie przyjęcia programu opieki nad 
zwierzętami bezdomnymi oraz zapobieganiu bezdomności zwierząt na terenie 
Gminy Skoroszyce w 2017 r. 
 
Ad 10 
 
Projekt uchwały był omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie zaopiniowany, 
nie było pytań, wobec czego przewodniczący przedstawił  i  poddał pod glosowanie, 
przyjęto jednogłośnie 11 glosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/214/2017 w sprawie  wyrażenia zgody na zawarcie 
umowy dzierżawy na okres kolejnych 3 lat. 
  
Ad 11 
 
Doszedł radny Jan Filas. 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod glosowanie. Przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”. 
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/215/2017 w sprawie  przystąpienia do sporządzenia 
zmiany studium uwarunkowań   i kierunków zagospodarowania Gminy 
Skoroszyce. 
 
Ad 12 
 
Projekt uchwały był szczegółowo omawiany na wszystkich komisjach, pozytywnie 
zaopiniowany, nie było dyskusji, zatem przewodniczący przedstawił projekt 
uchwały i poddał pod głosowanie, przyjęto jednogłośnie 12 głosami „za”.   
 
Podjęto uchwałę Nr XXVIII/216/2017 w sprawie przystąpienia do zmiany planu 
zagospodarowania przestrzennego dla części obrębu Chróścina. 
 
 
Ad 13 
 
Ubył radny Marcin Rzepka. 
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Przewodniczący – powiedział, że sprawozdanie z działalności Ośrodka Kultury było 
omawiane na posiedzeniach komisji, jeśli jeszcze jest niedosyt, to można zadawać 
pytania, 
 
p. Tarczyńska – podziękowała za wsparcie radnych w działalności Ośrodka Kultury, 
starają się sprostać oczekiwaniom mieszkańców, wiec jeśli jest to pozytywnie 
odbierane, to tym bardziej  chce się jeszcze więcej działać, 
 
przewodniczący – podziękował za zorganizowanie wyjazdu do Teatru do Opola dla 
radnych, prosi o następne wyjazdy. Podziękował również za całą działalność 
Ośrodka Kultury, prosił o przekazanie podziękowań wszystkim pracownicom. 
 
Sprawozdanie poddał pod glosowanie, przyjęto jednogłośnie 11 głosami „za”. 
 
Ad 14  
 
Odpowiedzi na interpelacje udzieliła p. Wójt: 
 

1. Radna p. Klimas- zwróciłam się do Starostwa Pow., Wydział Dr. o likwidację 
uskoku w nawierzchni asfaltowej na wysokości posesji nr 10 w m. Czarnolas, 
doraźnie o znak A-11, docelowo o likwidacje nierówności 

2. Radna p. Gmyr- pismo do Zakładu Linii Kolejowych w Opolu o przywrócenie 
wcześniejszej godz. pociągu rannego relacji Brzeg- Nysa przez Chróścinę. 

3. Przetarg na odbiór i zagospodarowanie odpadów komunalnych z terenu Gm. 
Skoroszyce- interpelacja radnego Kaczmarczyka, powołałam Komisję Przetargowa, 
która rozpoczęła pracę od 5.01.17 r., dn.15.03.17 r. odbył się przetarg, inro                  
w sprawozdaniu Wójta Gminy  

4. Radna Rogalińska - do Starostwa Pow., ul. Łąkowa, prośba o remont wraz          
z petycją mieszkańców. 

 
p. Wójt – chciałabym dookreślić z radną, o którą dokładnie drogę chodzi. Bo główna 
droga ulicy Łąkowej jest drogą gminną, po której głównie poruszają się pojazdy p. 
Murańskiego. Natomiast droga prowadząca do 3 posesji, to też jest ulica Łąkowa, 
ale jej status, to droga Skarbu Państwa, więc należąca do Starostwa Powiatowego. 
Mieszkańcom ulicy Łąkowej  chodzi przede wszystkim o utrzymanie tej drogi, nie 
czują się przez nikogo zaopiekowani, mówią, że płacą tutaj podatki do gminy,         
a nikt o tę drogę nie dba. Drążyłam ten temat przez kilka dni i wiem, że na mocy 
porozumienia  ustnego, bo nie ma na to dokumentów, poprzednia wójt p. Alina 
Baran dogadała się ze Starostwem, bo ta droga do ostatniej posesji jest zimą 
odśnieżana, była p. kierownik Błoch odśnieżała ją, mimo że ta droga do nas nie 
należy, ale myślę z czysto ludzkich powodów czyniła to, bo zapewne mieszkańcy 
domagali się tego. Ja rozumiem, że przysłowiowego Kowalskiego  nie interesuje  do 
kogo ta droga należy, on chce godnie żyć i mieszkać. Droga zimą jest odśnieżana, 
ale  o wiele gorzej jest wiosną i jesienią, kiedy jest błoto i tu pojawia się problem. 
Są dwa wyjścia: albo tę drogę przejmujemy, gdzie stanie się drogą gminną               
i będziemy się nią opiekować ze wszystkimi konsekwencjami, albo odpowiedzieć na 



 13 

petycje mieszkańców, że jest to droga Skarbu Państwa i wszystkie sprawy z nią 
związane kierować do Starostwa.  
 
Radny Jagusz – ja proponuję przekazać sprawę na  następne komisje, bo to zbyt 
świeża sprawa, żeby teraz podejmować decyzje. A może zaproponować tym 
mieszkańcom, żeby ją przejęli jako wspólnota, która jest tym najbardziej 
zainteresowana, 
 
p. Wójt – to nie wchodzi w grę, mieszkańcy zabiegają, nie ukrywam, o to, żeby tę 
drogę przejąć  na rzecz gminy, z tym się wiąże cała procedura włącznie z jej 
komunalizacją i przejęciem z całym dobrodziejstwem inwentarza, 
 
Radna Rogalińska – oni tam mieszkają już ze 30 lat i ciągle mają problemy z tą 
drogą, 
 
Radny Jagusz – wiele rodzin w naszej gminie mieszka przy drogach, gdzie są same 
dziury i jakoś sobie radzą, więc tu też mogliby coś sobie poprawiać systematycznie, 
zadbać, żeby można nią było przejechać, 
 
Radna Rogalińska – oni chcieliby, żeby chociaż przejąć ją jako drogę gminną, 
wtedy wiedzieliby do kogo się udać, bo do tej pory jeżdżą między starostwem,        
a gminą, 
 
p. Wójt – do gminy wpłynęło podanie od mieszkańców o remont tej drogi, chcąc 
ustosunkować się do tego podania,  dowiedziałam się, że to nie jest nasza droga,    
a Skarbu Państwa. 
 
Przew. – sprawa tej ulicy Łąkowej nie jest do końca jasna, bo jak się na nią patrzy, 
to za torami na wprost, aż do Parkowej jest ulica Łąkowa i w prawo za torami też 
jest ulica Łąkowa, stąd też wiele nieporozumień. Dlatego uważam, że nazwę tej 
ulicy trzeba wyprostować, 
 
p. Wójt – ja również na początku myślałam, że chodzi o tę drogę na wprost i ma 
pan rację, że trzeba uporządkować nazwy tych dróg.  To jest  sprawa wtórna, którą 
trzeba byłoby załatwić, ale dopiero po jej ewentualnym przejęciu. 
 
Radny Filas – chciałem skierować kilka zdań do p. radnej Rogalińskiej. Skoro pani 
myśli, że coś się zmieni po przejęciu od Starostwa i zmianę na drogę gminną            
i będzie już dobrze, będzie lepiej,  to się pani myli. Mieszkam w Chróścinie 27 lat, 
przy ulicy Małej, jest to droga gruntowa. Przez 27 lat nic gmina na tej ulicy nie 
zrobiła i w dalszym ciągu nic nie robi, gdy pojawiają się w niej dziury,  nie licząc 
na sąsiadów, bo są to starsi ludzie, równam, nawożę ziemię, łatam, zimą 
odśnieżam. Więc, jak mówię nic się nie zmieni. W zasadzie mógłbym się tu ubiegać 
o jej zaopiekowanie, ale nie zgłaszam pretensji, bo się przyzwyczaiłem, że robię to 
sam od wielu lat i nie liczę na nikogo, a robię to za gminę, podatki płacę uczciwie, 
ale nic od gminy nie otrzymuję, wcześniej też tak się działo, 
 
p. Wójt – panie przewodniczący, co znaczy „nic” ? Pamiętam, że zimą 2015 roku 
odebrałam od pana telefon (byłam wtedy na urlopie) z wnioskiem, żebyśmy 
dokonali odśnieżenia tej drogi, więc to nie jest tylko, tak, że to pan odśnieża tę 



 14 

drogę. Skoro odśnieża pan przy swojej posesji i trochę więcej, to chwała panu za 
to, świadczy to o tym, że jest pan człowiekiem  dobrej woli, wpisuje się pan            
w działania gminy i ja panu dziękuję w imieniu całej społeczności. Jest to około 60 
metrów drogi. Wie pan zapewne, ile takich dróg gmina ma, ta pana droga jest 
drogą dojazdowa do pana posesji, a główną drogą, przy ulicy Małej, jest ulica 
Dolna, którą traktujmy w sposób nadobny, należycie jak najbardziej  należny, 
odpowiedzialnie,  z pietyzmem i myślę, że pan chociaż raz to doceni, tak jak  pana 
doceniam pańskie działania na ulicy Małej, 
 
Radny Filas – chciałbym, abym był dobrze zrozumiany, bo widzę, że z tego, co 
powiedziałem wynikało, że jest to droga dojazdowa do posesji. Tak nie jest, bo 
przy ulicy Małej mieszkają cztery rodziny, więc podejmuję działania również za te 
rodziny. W kwestii wyjaśnienia dlaczego wtedy dzwoniłem o odśnieżenie drogi.       
Z moim  zdrowiem bywało różnie i w danym momencie na tyle źle się czułem, serce 
nie pozwalało mi wówczas na większy wysiłek i dlatego poprosiłem o tę usługę, ale 
to było raz. Jak widzicie państwo nie epatuję swoją osobą, nie składam próśb o to, 
żeby coś z tą drogą zrobić. Jak mówię dopóki sił i zdrowia starcza, to działam i to 
również w imieniu moich sąsiadów. To prawda, że jeśli jest odśnieżana ulica Dolna, 
to jest odśnieżana również ulica  Mała, zdarzało się, że nie zawsze docierano do 
nas, ale ja nie monituję  w tym temacie, 
 
Radna Słowiak – w sprawie drogi na ulicy Łąkowej, ja nie rozumiem nad czym my 
tyle dyskutujemy, przecież jeśli ktoś przynależy do tej gminy, to chciałby, żeby 
wszystkie sprawy mógł załatwić w gminie. W Makowicach ludzie mieszkają 70 lat     
i nie 3, czy 4 rodziny, ale o wiele więcej, przy takich drogach, że szkoda gadać, ale 
jakoś sobie radzą, trochę poprawiają. Skoro ludzie chcą, żeby ta droga należała do 
gminy, to dlaczego my jako radni nie chcielibyśmy jej przejąć. W poprzednich 
kadencjach też przejmowaliśmy od Skarbu Państwa drogi na drogi gminne i zawsze 
tak się działo, a kwestia, czy my tę drogę będziemy robić, czy nie, to jest osobna 
sprawa, bo wiadomo, że o wszystko trzeba zawalczyć, łatwiej jest, gdy radnych      
z poszczególnej wsi jest więcej, tak było z ulicą Szkolną w Chróścinie i teraz się ją 
realizuje, 
 
Radna Rogalińska – oni tam naprawdę robią co mogą, ale chcieliby, żeby ta droga 
należała do gminy, bo mieszkają już 30 lat i nie występowali o jej remont do 
gminy, jeździli do Starostwa nic nie wskórali, a są naprawdę pokrzywdzeni, zostali 
poczęstowani dymem ze spalonych gum i innymi niedogodnościami.  Naprawdę 
chcieliby tylko, żeby drogę przejęła gmina. 
 
Radny Filas – ja się obawiam, czy wtedy nie będzie tak, jak z ulicą Piaskową, na 
początku miała być tylko trochę utwardzona, a w rezultacie powstała cała 
wyremontowana droga. 
 
Przewodniczący – ja proponuję ten temat przedyskutować na komisjach, będzie 
trochę czasu na przemyślenia, a na następnej sesji, tak jak p. Wójt chce mieć 
jasność, przegłosujemy tę sprawę. 
 
p. Wójt – po zgłoszonej interpelacji, ustosunkowując się do niej, wysłałam do 
Starostwa tę petycję wraz z pismem przewodnim o remont tej drogi na ulicy 
Łąkowej.  
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Radna Klimas – skoro podjęła pani już tę sprawę, więc poczekajmy trochę, co 
Starostwo nam odpowie, wtedy będziemy w tym kierunku działać, ale musimy 
wiedzieć jakie jest stanowisko Starostwa. 
 
Radny Jagusz – ja nie widzę w czym jest problem na tej drodze, przecież niejedną 
drogę mieszkańcy robią we własnym zakresie, nie wierzę więc, że taką małą drogę 
systemem gospodarczym nie udałoby się poprawić, 
 
Radna Rogalińska – jest problem, bo podatki płacą do gminy, a jak jest problem, to 
jadą do Starostwa, a chcieliby do gminy, 
 
Radny Winnik – trzeba byłoby się zastanowić, żeby co roku przeznaczyć budżet na 
zrobienie porządnie jednej drogi we wsi. 
 
p. Wójt – drodzy państwo, znacie bardzo dobrze naszą gminę i wiecie, że wiele 
czeka na swoją kolejkę, jest ich około 50 albo więcej i każda jest ważna, ale mamy 
takie środki, a nie inne i tym musimy zarządzać i realizować potrzeby 
mieszkańców. 
 
Radny Kaczmarczyk – zakończmy tę dyskusje, przenieśmy na forum komisji, bo 
teraz nic nie wymyślimy, a będziemy się tylko przegadywać. 
 
c.d. odpowiedzi na interpelacje: 

Radnej Gmyr- sprawa p. Majewskiego, Wójt Gm. Skoroszyce nakazał p. B. 
Majewskiemu, władającemu odpadami znajdującymi się na posesji przy ul. Dolnej 22 
w Chróścinie, dz nr 358/2 usunięcie odpadów palnych o kadzie 19 12 10 w terminie do 
31.05.16 r. Z uwagi na niedotrzymanie przez p. Majewskiego terminu Wójt Gm. 
upomnieniem z 10.06.16 r. wezwał p. B. Majewskiego do wykonania w terminie 7 dni 
od doręczenia upomnienia obowiązków wynikających z decyzji z 8.04.16 r. 
Upomnienie zostało doręczone. Z uwagi na niepodjęcie jakichkolwiek prac mających 
na celu usuniecie odpadów z posesji, Wójt Gminy działając zgodnie z ustawą                      
o postępowaniu egzekucyjnym w administracji, wszczął postępowanie mające na celu 
przymuszenie p. B. Majewskiego do usunięcia odpadów zgodnie z treścią decyzji          
z 8.04.16 r. Postanowieniem z 18.07.16 r. Wójt Gm. nałożył na p. B. Majewskiego 
grzywnę w wys. 3 000 zł, wskazał termin i sposób zapłaty grzywny, informując, że 
niewykonanie obowiązku spowoduje nałożenie dalszej grzywny. Nadto Wójt 
poinformował p. Majewskiego, że nakładając grzywnę i określając jej wysokość 
kierował się celowością zastosowania tego środka egzekucyjnego oraz dążeniem do 
skutecznego przekonania zobowiązanego do wykonania ciążących na nim 
obowiązków. W ocenie Wójta Gm. wysokość grzywny jest adekwatna do zaistniałego 
stanu. Zażalenie na powyższe postanowienie do Samorząd. Kolegium Odwoławczego 
wniósł p. B. Majewski. W zażaleniu wskazał, iż nie zgadza się z grzywną. Podał, że 
odpady nie należą do niego, a do p. Pawła Mołdeckiego, z którym obecnie nie ma 
kontaktu. Wyjaśnił, że jakiś czas temu zgodził się przetrzymać przez miesiąc, a po tym 
czasie miały zostać zabrane. Zespół orzekający SKO po rozpatrzeniu tego zażalenia na 
posiedzeniu niejawnym postanowił uchylić zaskarżone postanowienie w całości             
i przekazać sprawę do ponownego rozpatrzenia organowi 1. instancji (pismo z dn. 
13.03 17 r.). Postanowienie jest ostateczne. Strona może wnieść skargę do Woj. Sądu 
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Admin. w Opolu za pośrednictwem SKO w Opolu. Reasumując, Wójt Gm., od kiedy 
powziął wiedzę o sprawie odpadów składowanych bez zezwolenia w Chróścinie przy 
ul. Dolnej 22, rozpoczął procedurę w związku z wyjaśnieniem sprawy                                
i doprowadzeniem jej do należytego rozwiązania. Od grudnia 2015 r. trwa 
postępowanie.  

Jedyną ścieżką, jaka mi pozostała , to jest nałożenie kary w niższej wysokości,  czyli 
niższej grzywny. 

Radna Gmyr – mieszkańcy mówią, że ten pan nigdy tego nie wywiezie, 
rozmawiałam wczoraj z sąsiadami, że pewnie spadnie na nas usunięcie                    
i wywiezienie  tego wszystkiego. Ludzie skarżą się, że te odpady w czasie ciepłych 
dni coś wydzielają, że strasznie szczypie w oczy, 
 
Radny Filas- pan Majewski nie jest osobą majętną i obciążanie go ponownie jakąś 
grzywną, na niewiele się zda, rozumiem, że droga prawna jak najbardziej powinna 
się toczyć, ale jeśli chcemy mieszkańcom jakoś pomóc, uważam, że gmina powinna 
to usunąć i rozpocząć proces egzekwowania w jakiś sposób należności za to, tym 
bardziej, że znamy właściciela odpadów, 
 
p. Wójt – czyli pozostaje pana zdaniem wywóz zastępczy ? 
 
Radny Filas – niestety tak, bo procesowanie się z p. Majewskim niewiele 
przyniesie, a problem pozostaje, 
 
Radny Bryła – teren przy stodole p. Majewskiego wchodzi w teren drogi gminnej,      
a to co tam jest wysypane, to wchodzi w teren gminny, 
 
Radny Rzepka – tym plastikiem zasypana jest cała stodoła, a nadmiar wysypuje się 
na drogę. To są pocięte i rozdrobnione plastiki, 
 
Radny Filas – przypuszczam, że jest to materiał pocięty i  przygotowany  jako 
paliwo energetyczne,  zapewne nie zostało przyjęte gdzieś, dla kogo  miało być 
dostarczone, bo być może za dużo było jakiegoś pierwiastka i dlatego poszukano 
miejsca, gdzie można było to złożyć na jakiś nieokreślony bliżej czas.  
 
p. Mendrala Sołtys Makowic – chciałem powiedzieć, że w Makowicach jest to samo 
za domem p. Kucharskiej. Z tyłu za domem to już narosło tyle śmieci, że przyczepą 
trzeba byłoby to wywieźć. 
 
p. Wójt – to w Chróścinie będziemy mieć znowu problem, tzw. Skorpal bis. Skoro 
prawo jest tak dziurawe, to zostaje wywiezienie na koszt podatnika.  Nie mamy 
żadnej pewności, że nie zadzieje się  podobna sytuacja na   innej posesji… Powiem 
tak: Jeżeli trzeba będzie zorganizować ten wywóz zastępczy, bo będzie to jedyne 
wyjście, to jako gospodarz tego terenu zrobię to.  Pomogę przynajmniej w ten 
sposób człowiekowi, który jest w  złej kondycji. Pomogę  także innym 
mieszkańcom, którzy przy okazji cierpią, mieszkańcom tej gminy, którzy płacą 
podatki. 
Chciałam w tym miejscu nawiązać do kwestii Skorpal prim przy Łąkowej w 
Skoroszycach.  Za zgodą ówczesnego gospodarz gminy, bo przecież jest nim  wójt 
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gminy, za jego wiedzą na tereny inwestycyjne Gminy Skoroszyce przy ulicy Łąkowej 
przywieziono ponad 10 000 ton odpadów\. Odbyło się to za zgodą ówczesnych 
władz. Ja się pytam, kto wziął za to pieniądze za tamte 10 000 ton odpadów ? bo 
póki co, to gmina nie m ani grosza z czynszu, dzierżawy, ani grosza  podatku,          
a odpady  nadal zalegają. Dzięki staraniom moim, szczególny nacisk kładę na słowo 
„moim” zadziały się dwie transze wywozu  w ubiegłym roku na 140 000,00 zł.          
z pieniędzy podatnika. Ja się pytam, co dalej ? I nie ma winnych. A do wywiezienia 
jest jeszcze połowa zgromadzonych odpadów 
 
Radny Filas – chciałem jeszcze dodać, a jest tu p. Sołtys Chróściny, który to 
potwierdzi, że mamy takiego człowieka we wsi, który dał się poznać z takiej 
strony, że podpala różne rzeczy,  boję się, że jeśli wydarzyłoby się coś takiego, to 
mamy tragedię, nie tylko we wsi, a jest to człowiek nieobliczalny. Dlatego 
sugerowałbym, żeby jak najszybciej podjąć decyzje, bo może stać się nieszczęście. 
 
Radny Jagusz – to w takim razie w ramach zielonego światła dajemy przyzwolenie 
na przyszłość, że możemy nawieźć czegokolwiek, a gmina to wywiezie za pieniądze 
podatników, obawiam się, że tak to będzie działało. Nie możemy dać przyzwolenia 
na takie działanie. 
 
Radny Filas – jest to trudna kwestia, oczywiście, że nie będziemy dawać 
przyzwolenia, bo należy winnych ukarać, ale to jest szczególna sytuacji w obliczu 
tego nieobliczalnego człowieka. 
 
Dalsza część odpowiedzi na interpelacje z poprzedniej sesji: 

Radnemu Kaczmarczykowi - inwestor informuje, że podtrzymuje 
decyzję dotyczącą podpisania umowy dzierżawy, ale tak jak wcześniej 
nas informowano, inwestor zmuszony jest odłożyć ją jeszcze w czasie, ponieważ 
przesunięty został cały proces projektowania i realizacji całego przedsięwzięcia,           
z uwagi na fakt wcześniejszego naboru wniosków w ARiMR i planowanego kolejnego 
pod koniec 2017 roku. Inwestor zakłada, że do czerwca br. zostanie podjęta wiążąca 
decyzja w sprawie. 

Radnej Fornalik- światła na dr krajowej w Sidzinie. Ponownie odmowa z GDDKiA. 
Oddział w Opolu podziela naszą troskę o bezpieczeństwo społeczności lokalnej, 
jednak stoją na stanowisku, że organizacja ruchu na tym odcinku drogi spełnia swoje 
zadanie. Nadto, mając na względzie skalę potrzeb oraz konieczność zapewnienia 
bezpieczeństwa w pierwszej kolejności na odcinkach dróg krajowych koncentrujących 
wypadki dr., GDDKiA informuje, że nie może się obecnie zgodzić na budowę 
wnioskowanej sygnalizacji świetlnej 

Radna Gmyr -pismem z dnia 14.03.2017 r. wezwano właścicieli działek przy drodze 
Czarnolas – Chróścina do zaniechania naruszeń prawa własności i opuszczenia działek 
drogowych. Pismo do wiadomości otrzymała p. Gmyr. 

Radna Klimas- Pismem z dnia 10.03.2017 r. zwrócono się z prośbą do Starostwa 

Powiatowego w Nysie Wydział Drogownictwa docelowo o usunięcie uskoku na drodze 
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powiatowej nr 1543 O (na odcinku Skoroszyce - Jaszów), oraz doraźnie o wprowadzenie 

znaku sygnalizującego uskok na drodze. Pismo do wiadomości otrzymała p. Klimas 

Radna Klimas- Pismem z dnia 14.03.2017 r. wezwano właścicieli działek przy drodze 

Czarnolas – Chróścina do zaniechania naruszeń prawa własności i opuszczenia działek 

drogowych. Pismo do wiadomości otrzymała p. Klimas. 

Z panem Dumańskim jest trudna rozmowa, ponieważ odnoszą się do naszego pisma, 

które jakiś czas temu wystosowaliśmy w sprawie obelisku znajdującego się, jak się 

okazało na ich gruncie, żeby pozwolili nam ten kamień ogrodzić. Zapewne dlatego 

uważają, że mają być może pewne zezwolenie i zaorali drogę. 

Radny Filas – kamień ma status kamienia granicznego, wyznaczający obszar 

dawnego Księstwa Biskupiego. Kamień pochodzi z XIV wieku, więc ma ładnych 

pareset lat. Kiedyś chciano go ukraść, nie udało się i został porzucony na tym polu. 

Konserwator Zabytków nie zgodził się na przeniesienie w inne miejsce, więc został 

tam zakopany, dlatego jest trochę przekrzywiony 

Radna Rogalińska- trwa procedura w sprawie ul. Łąkowej. Pismem z dnia 10.03.2017 r. 

zwrócono się z prośbą do Starostwa Powiatowego w Nysie z prośbą o remont ul. 

Łąkowej. Pismo do wiadomości otrzymała p. Rogalińska 

Radna Rogalińska- Pismem z dnia 16.03.2017 r. wyjaśniono dlaczego nie może zostać 

realizowana inwestycja budowy chodnika przy ul. Parkowej. Pismo otrzymała                   

p. Rogalińska. 

Radna Gmyr – chciałam zgłosić, że w Chróścinie na osiedlu Tumbewa jest zepsuty 
hydrant. 
 
Przewodniczący – chciałem jeszcze wrócić do ulicy Łąkowej, ale w sprawie innej. 
Przebiega tamtędy sieć kanalizacyjna i tam są studzienki, wydaje się, że                  
nasypywania tego urobku  na drogę i wyrównywanie jej przez lata spowodowało 
zasypywanie studzienek. Proszę zatem o sprawdzeniem jak  z tym jest, czy nie 
trzeba byłoby teraz tego urobku zebrać i wyrównać wszystko. Bo jeśli jest prawdą, 
że ta studzienka jest niżej, to wszystkie wody opadowe  do niej ściekają. Chodzi     
o studzienki wzdłuż ulicy Łąkowej, 
 
p. Wójt – z tego co wiem, to na tej drodze najbardziej działa p. Murański, który ma 
tam pola. 
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przewodniczący – być może wtedy, kiedy naprawiał tę drogę, mógł nie zauważyć 
tych studzienek, nie mniej jednak proszę o sprawdzenie tych studzienek. 
 
Ad 15 
 
p. Maria Lenartowicz Sołtys Pniewia – zgłosiła ponownie wycinkę 2 jesionów przy 
solarze, przy drodze 401, które zasłaniają go i dlatego   nie świeci. 
 
p. Wójt – powiedziała, że 29 marca zmarł już trzeci, od kiedy jest wójtem, 
kombatant  p. Bogdan Gajos i prosi o uczczenie jego pamięci chwila ciszy. 
 
Tak się też stało. Wobec  wyczerpania wszystkich tematów z porządku obrad, 
przewodniczący zamknął sesję. 
 
Protokolant:        Przewodniczący obrad 
Barbara Janik-Zawada        Henryk Sokołowski 


